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Klimaatactivist Marloes Spaander. ,,Ik wil dat iederéén veilig en gezond kan leven in deze wereld. Daarom doe ik er 
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Klimaatactivist Marloes Spaander: ‘We 
moeten zuinig zijn op wat we hebben ’ 
 INTERVIEW  Het organiseren van de klimaatmanifestatie in Arnhem is de jongste 

stap in de strijd van de Arnhemse activiste Marloes Spaander (40) om de wereld 

van een dreigende ondergang te redden. Ze heeft er al zoveel moois van gezien 

dat ze het toch echt zonde zou vinden als dat straks verdwijnt onder een door de 

klimaatverandering te ver gestegen zeespiegel.  

John Bruinsma 05-03-21, 12:01 
  

Het is de reden dat ze de politiek streng toespreekt over de houtgestookte 

biomassacentrale van Veolia, vlakbij haar woonboot aan de Westervoortsedijk. Dat ze 

zich in het gevecht voor een schonere lucht hard maakt voor het ophangen van 

fijnstofmeters in de stad. Dat ze plastic afval liep te rapen op de kust van Mexico, waar 

ze op haar surfboard de golven van de zee bedwong. 
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Wanneer werd u écht wakker, als het gaat om klimaatverandering? 

,,Dat is tien jaar geleden met het surfen begonnen. Ik zou dat voor het eerst gaan doen 

in Bali en ik dacht: nu ga ik naar het paradijs. En wat zag ik? Alleen maar plastic. Daarna 

maakte ik hetzelfde mee in Mexico en in Ecuador. Toen ging ik me in de materie 

verdiepen. Ik ontdekte bijvoorbeeld dat de bijen op het randje van uitsterven staan, wat 

een bedreiging is voor de voedselketen. Toen erachteraan ook nog die biomassacentrale 

naast mijn deur kwam, waarin hout wordt verbrand met uitstoot van broeikasgas tot 

gevolg, was mijn interesse voor het klimaat ook gewekt.” 

Iedereen moet doen wat-ie kan. Mijn vrienden en 
vriendinnen ga ik ook niet op hun gedrag afrekenen 
Marloes Spaander 

 

U had blijkbaar nog geen last 

van vliegschaamte? 

,,Toen niet, nee. Nu is dat anders. 

Al zeg ik eerlijk dat ik best nog 

weleens in Mexico zou willen 

surfen. Niet alleen de kracht die je 

voelt op een hoge golf is wat 

surfen mooi maakt, ook de 

mensen die je op zulke plekken 

ontmoet en de liefde die zij voelen 

voor hun land en hun water. Als je 

daar vanaf je surfboard de 

palmen ziet, dan voél je: dit is iets 

om zuinig op te zijn. 

 

,,Mocht ik nog eens gaan, dan ga 

ik ter compensatie van mijn 

vliegreis wel bomen planten. En 

dan in landen waar ze ervoor 

zorgen dat ze ook blijven staan. 

Goedpraterij misschien, maar ik 

ben ook maar een mens. 

Iedereen moet doen wat-ie kan.  

 

Marloes Spaander: ,,Iedereen moet doen wat-ie kan.” © Gerard Burgers 
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Mijn vrienden en vriendinnen ga ik ook niet op hun gedrag afrekenen. De politiek is een 

ander verhaal. Die laat bijvoorbeeld de supermarkt volladen met producten waar palmolie 

in zit en dan zeggen de media ons dat we die spullen niet moeten kopen. Dat is geen 

doen.” 

Ik maak me ook zorgen over de klimaatverandering. Over de wereld waarin mijn 

kleinzoon moet opgroeien. Maar ik ben geen activist, zoals u. 

,,Ik denk dat bij mij meespeelt dat ik weet wat het is om ziek te zijn en de kans te lopen 

dat ik er ineens niet meer ben. Zoals met onze wereld ook het geval is. Daar kan het ook 

elk moment mee afgelopen zijn. Ik lijd aan het Peutz-Jegherssyndroom, een zeldzame 

erfelijke aandoening. Daardoor kun je poliepen in je darmen krijgen die kwaadaardig 

kunnen worden. Worden ze te groot, dan kunnen je darmen verstopt raken en uitvallen. 

Ik ben al vier keer geopereerd. Vorig jaar nog. Het begint altijd met buikpijn. Ik heb ook 

twee keer heftige bloedingen gehad.” 

Jeetje! 

,,Tja. Het doet mij beseffen dat je zuinig moet zijn op wat je hebt. Ik leef ook heel gezond. 

Ik eet vegetarisch, ik sport veel, ik ga op tijd naar bed. Tegelijkertijd wil ik dat iederéén 

veilig en gezond kan leven in deze wereld. Daarom doe ik er op mijn manier ook mijn 

best voor.” 

Ergens ben ik wel jaloers op mensen die zich niet 
zoveel zorgen maken 
Marloes Spaander 

Met de persoonlijke motivatie die u aandraagt, zal niemand u meer een 

klimaatgekkie durven noemen. 

,,Over mij mag je alles zeggen hoor. Ergens ben ik wel jaloers op mensen die zich niet 

zoveel zorgen maken. En niet iedereen die bezorgd is, is in staat om er iets mee te 

doen. Ik heb er nu de ruimte voor.” 

 

U lijkt noch onder uw ziekte noch onder de klimaatdreiging gebukt te gaan. U 

straalt een en al levenslust uit. Ik vind u leuker dan Greta Thunberg. 

,,Haha, dank je! Ik ben een positief ingesteld mens. Elk moment van de dag kun je 

kiezen tussen je rot voelen of je blij voelen. Ik ga voor het laatste. Als je mij vraagt of 

we op tijd zijn om de wereld te redden, dan kan ik alleen maar zeggen dat ik ook niet in 

de toekomst kan kijken, maar dat ik hier en daar lees dat we al te laat zijn. Het heeft 

alleen niet veel zin om bij de pakken neer te zitten.” 
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Marloes Spaander is geboren op 12 juni 1980 in Den Bosch, als jongste in het gezin Van de 

Pol, dat drie kinderen telt. 

Ze deed het gymnasium op het lokale Sint-Janslyceum. 

Ze volgde in Utrecht de hbo-opleiding maatschappelijk werk en dienstverlening en deed 

een minor filosofie. 

Spaander viel voor het vak ‘kritisch denken’. In dat vak gaf ze als docent tien jaar les op 

verschillende faculteiten in Utrecht. 

In 2016 werd ze verliefd op Jeroen Spaander, met wie ze in 2017 trouwde. Het paar 

woont sinds dat jaar in Arnhem op het schip Orion 3. 

Met partner Jeroen zet Marloes Spaander zich in voor Stichting Arnhems Peil, die de 

belangen van natuur, bewoners en gebruikers van en rondom de havens, uiterwaarden 

en rivieren van Arnhem behartigt. 

Marloes Spaander is woordvoerder van de Arnhemse Klimaatcoalitie, een bundeling 

van 27 lokale organisaties die vechten voor een wereld waarin economie, natuur en 

mens niet ten onder gaan aan de extreme gevolgen van de opwarming van de aarde. 

Op 14 maart doet de Klimaatcoalitie mee aan het landelijk klimaatalarm. Die middag is 

er op de Markt in Arnhem van 14.00 tot 15.30 uur een manifestatie.  

 

Lees ook 

 

Klimaatcoalitie maant Arnhemmers tot daden om wereld te redden 
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